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ZÁPISNICA 

z 10. rokovania Finančnej komisie Zastupiteľstva Košického  

samosprávneho kraja, konaného dňa 04. 10. 2019 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA: 

1. Otvorenie rokovania komisie a schválenie programu 

2. Poskytnutie dotácií nad 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 11 Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006  o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov 

3. Poskytnutie dotácií nad 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov 

4. Zabezpečenie úverových zdrojov na financovanie projektov realizovaných z fondov 

Európskej únie a štátneho rozpočtu v rokoch 2020 – 2027 

5. Optimalizácia siete sociálnych služieb poskytovaných zariadeniami v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja – 9. etapa 

6. Informatívna správa – Vyhodnotenie výziev cezhraničného programu ENI Maďarsko 

– Slovensko – Rumunsko – Ukrajina 2014 – 2020 

7. Schválenie Interného manuálu procedúr pre Fond malých projektov 

8. Správa o činnosti Informačno - poradenského centra pre Európske štrukturálne 

a investičné fondy na Košickom samosprávnom kraji za 1. polrok 2019 

9. Schválenie spolufinancovania projektov z Integrovaného regionálneho operačného 

programu 2014 – 2020, špecifický cieľ 1.1 

10. Spolufinancovanie projektov z operačného programu Kvalita životného prostredia, 

Prioritná os 1 Udržateľné využívanie prírodných zdrojov prostredníctvom rozvoja 

environmentálnej infraštruktúry, Špecifický cieľ 1.4.1. Zníženie znečisťovania 

ovzdušia a zlepšenie jeho kvality 

11. Spolufinancovanie projektov subjektov v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja z Environmentálneho fondu na rok 2020 

12. Nájom nebytových priestorov pre IDS Východ, s. r. o. 

13. Nájom telocvične Hotelovej akadémie v Košiciach 

14. Rôzne 

15. Záver 
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K bodu č. 1 

Rokovanie komisie otvoril predseda komisie Ing. František Petro (ďalej len „predseda 

komisie“). Privítal členov komisie a dal hlasovať o programe rokovania. Komisia bola 

uznášaniaschopná. 

 

Hlasovanie č. 1 za schválenie programu rokovania komisie: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 2 

Materiál „Poskytnutie dotácií nad 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 11 Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov„ uviedol členom komisie Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci 

odboru financií. K materiálu neboli žiadne pripomienky. 

 

Uznesenie č. 63:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 2 : 

Prítomní: 16 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

 

K bodu č. 3 

Materiál „Poskytnutie dotácií nad 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov“ uviedol členom komisie Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci 

odboru financií. 

Do rozpravy sa prihlásil poslanec Ing. Emil Kočiš, PhD., ktorý skonštatoval, že finančná 

komisia už nemôže odporučiť schválenie ďalších dotácií nad 3 300 eur, pretože prostriedky 

vyčlenené v rozpočte KSK na dotácie nad 3 300 eur sú už predošlým uznesením finančnej 

komisie prerozdelené. Na základe diskusie bolo navrhnuté uznesenie v znení: Komisia 

odporúča zastupiteľstvu materiál neschváliť, pretože v rozpočte KSK nie sú vyčlenené 

finančné prostriedky. 

 

Uznesenie č. 64: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál neschváliť, pretože v rozpočte 

KSK nie sú vyčlenené finančné prostriedky.  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 4 

Materiál „Zabezpečenie úverových zdrojov na financovanie projektov realizovaných z fondov 

Európskej únie a štátneho rozpočtu v rokoch 2020 – 2027“ uviedol Dipl.-Kfm. Ing. Michal 

Demo, vedúci odboru financií. 

Do diskusie sa prihlásil poslanec Michal Rečka, ktorého zaujímalo, na čo presne sú dané 

úverové zdroje určené. Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo vysvetlil, že sa jedná o preklenovací 

úver na zabezpečenie plynulej implementácie projektov realizovaných z fondov Európskej 

únie a štátneho rozpočtu (ďalej len „EÚ a ŠR“). Účel týchto úverových zdrojov je presne 

vymedzený priamo v návrhu uznesenia a dôvodovej správe predkladaného materiálu. Je ním 

predfinancovanie nenávratných finančných príspevkov, spolufinancovanie projektov, 

výdavky súvisiace s prípravou projektových dokumentácií a ďalšie výdavky súvisiace 

so schválenými projektmi realizovanými z fondov EÚ a ŠR. 

Poslanec Ing. Emil Ďurovčík sa spýtal, či má zmysel už teraz prijať uznesenie týkajúce sa 

úverových zdrojov, keď sa ešte presne nevie, do akej miery bude SR čerpať prostriedky EÚ 

a aká suma bude alokovaná pre KSK. Zároveň sa opýtal či je potrebné schváliť využívanie 

úverových zdrojov až do roku 2027. Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo vysvetlil, že Uznesením č. 

339/2016 zo 16. zasadnutia Zastupiteľstva KSK konaného dňa 25.04.2016 v Košiciach sa 

schválilo prijatie úverov od komerčných bánk do výšky limitu 12 miliónov eur, s možnosťou 

ich čerpania do 31.03.2020 a s konečnou splatnosťou úverov do 31.03.2022. Aktuálne platná 

úverová zmluva preto umožňuje čerpanie preklenovacieho úveru len do konca marca 2020. 

Dovtedy je nutné prijať nové uznesenie, vykonať prieskum trhu, rokovať s jednotlivými 

bankami, pripraviť a podpísať buď novú zmluvu s inou komerčnou bankou alebo dodatkom 

predĺžiť platnosť aktuálnej úverovej zmluvy. Ak by zastupiteľstvo v predstihu neschválilo 

navrhované uznesenie, preklenovací úver by sa nedal vôbec využívať alebo by pri jeho 

opätovnom zazmluvnení vznikla značná časová tieseň. Navrhované uznesenie pokryje celé 

nasledujúceho programové obdobie, počas ktorého bude KSK čerpať prostriedky EÚ a ŠR. 

Výška alokácie fondov EÚ a ŠR či miera zapojenia sa KSK do jednotlivých výziev sa nedá 

vopred presne odhadnúť no zároveň nehrá pri preklenovacom úvere tak významnú úlohu ako 

pri investičnom úvere, pretože jeho úlohou je len dočasne preklenúť časový nesúlad medzi 

výdavkami KSK pri realizácii projektov financovaných z EÚ a úhradou jednotlivých faktúr 

platobnou jednotkou. Po refundácii jednotlivých výdavkov sa preklenovací úver priebežne 

spláca. Je potrebné mať na pamäti aj pravidlo N+3. Aktuálne programové obdobie na roky 

2014 – 2020 sa definitívne uzavrie až koncom roka 2023. Riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj 

Ďorko doplnil, že je vhodné využiť momentálne veľmi priaznivé úrokové sadzby na trhu 

na čím dlhšie časové obdobie. 

Ing. Jozef Burian požiadal o predloženie konkrétneho znenia úverovej zmluvy a zoznamu 

konkrétnych projektov financovaných týmito úverovými zdrojmi. Dipl.-Kfm. Ing. Michal 

Demo vysvetlil, že bankami predkladané ponuky sú časovo limitované a konkrétne znenie 

úverovej zmluvy sa preto ani v minulosti zastupiteľstvu nepredkladalo. Navyše, schválením 

zmluvy s konkrétnou finančnou inštitúciou by Úrad KSK stratil možnosť rokovania s inými 

bankami s cieľom znížiť náklady súvisiace s čerpaním týchto úverových zdrojov. 

Hlavný kontrolór KSK Ing. Ľubomír Hudák, informoval členov komisie, že mu bol zrušený 

prístup do systému SAP. Bez obnovenia prístupu nehodlá poskytovať stanoviská k čerpaniu 

úverov. Riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko ho ubezpečil, že Odbor financií mu bude aj 

naďalej zasielať na mesačnej báze automaticky generované výkazy zo systému SAP 

verifikované zodpovednými zamestnancami, ktoré sú potrebné pre účely sledovania stavu 

a vývoja dlhu počas rozpočtového roka v zmysle § 17 ods. 15 zákona č. 583/2004 Z.z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

Upozornil hlavného kontrolóra, že jeho neobmedzený prístup do účtovníctva nemá oporu 

v zákone a nie je obvyklý ani v iných samosprávnych krajoch. Za sporné označil aj udelenie 
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prístupu hlavnému kontrolórovi do systému SAP v minulosti a vykonávanie nepretržitej 

kontroly zo strany ÚHK bez presného vymedzenia predmetu kontroly či kontrolovaného 

obdobia. Poslanec Ing. Ján Kokarda skonštatoval, že ak skončí platnosť pôvodného uznesenia 

a neprijme sa včas nové uznesenie, znamenalo by to spomalenie alebo dokonca zastavenie 

implementácie projektov financovaných z EÚ a ŠR. 

Ing. Juraj Balázs sa prihlásil s nasledujúcim návrhom na uznesenie: 

„Zastupiteľstvo KSK poveruje zástupcov KSK rokovať s bankami o podmienkach čerpania 

úveru, ktoré budú predložené finančnej komisii a upresní sa výška úverového rámca.“ 

Poslanec Ing. Emil Kočiš, PhD. predniesol nasledujúce dva návrhy na uznesenie: 

„Finančná komisia žiada vedúceho odboru financií o priebežné informácie o prebiehajúcich 

rokovaniach s bankami.“ 

„Finančná komisia žiada riaditeľa Úradu KSK a hlavného kontrolóra o doriešenie technických 

problémov s odovzdávaním dokladov, aby kontrolór mohol spracovať stanovisko k prijatiu 

úveru.“ 

Návrh na uznesenie dal aj poslanec Ing. Ján Kokarda: 

„Finančná komisia schvaľuje predlženie čerpania úveru do roku 2023, za rovnakých 

podmienok, ako platia teraz.„ 

Po skončení diskusie dal predseda komisie hlasovať o návrhoch na uznesenie v poradí ako 

boli prednesené: 

 

Návrh na uznesenie: Zastupiteľstvo KSK poveruje zástupcov KSK rokovať s bankami 

o podmienkach čerpania úveru, ktoré budú predložené finančnej komisii a upresní sa výška 

úverového rámca. 

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 17 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa: 11 

 

Uznesenie č. 65: Finančná komisia žiada vedúceho odboru financií o priebežné informácie 

o prebiehajúcich rokovaniach s bankami. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie č. 66:  Finančná komisia žiada riaditeľa Úradu KSK a hlavného kontrolóra 

o doriešenie technických problémov s odovzdávaním dokladov, aby kontrolór mohol 

spracovať stanovisko  k prijatiu úveru. 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 17 

Za: 11 

Proti: 1 

Zdržal sa: 5 
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Návrh na uznesenie:  Finančná komisia schvaľuje predlženie čerpania úveru do roku 2023, 

za rovnakých podmienok, ako platia teraz. 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 17 

Za: 6 

Proti: 0  

Zdržal sa: 11 

 

Uznesenie č. 67:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 17 

Za: 11 

Proti: 0 

Zdržal sa: 6 

 

K bodu č. 5 

Mgr. Zuzana Nemcová, vedúca odboru sociálnych vecí, uviedla materiál „Optimalizácia siete 

sociálnych služieb poskytovaných zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja – 9. etapa“. Poslanec Ing. Emil Kočiš, PhD. sa opýtal, aké dopady bude 

mať optimalizácia na rozpočet KSK. Mgr. Zuzana Nemcová odpovedala, že finančné 

prostriedky kraj touto optimalizáciou ušetrí. 

 

Uznesenie č. 68:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 17 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdržal sa: 2 

 

K bodu č. 6 

Ing. Barbora Kováčová, referent pre výskum hospodárskeho a sociálneho rozvoja uviedla 

materiál „Informatívna správa – Vyhodnotenie výziev cezhraničného programu ENI 

Maďarsko – Slovensko – Rumunsko – Ukrajina 2014 – 2020“. K materiálu neboli žiadne 

pripomienky. 

 

Uznesenie č. 69:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na 

vedomie. 
 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 7 

Materiál „Schválenie Interného manuálu procedúr pre Fond malých projektov“ uviedla 

Ing. Natália Krajňáková, vedúca referátu finančnej kontroly Fondu malých projektov. 

K materiálu neboli žiadne pripomienky. 

 

Uznesenie č. 70:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 11: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Materiál „Správa o činnosti Informačno - poradenského centra pre Európske štrukturálne 

a investičné fondy na Košickom samosprávnom kraji za 1. polrok 2019“ uviedol Ing. Peter 

Harčarik, vedúci odboru projektov a investícií. K materiálu neboli pripomienky. 

 

Uznesenie č. 71:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na 

vedomie. 
 

Hlasovanie č. 12: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 9 

Materiál „Schválenie spolufinancovania projektov z Integrovaného regionálneho operačného 

programu 2014 – 2020, špecifický cieľ 1.1“ uviedol Ing. Peter Harčarik, vedúci odboru 

projektov a investícií. K materiálu neboli žiadne pripomienky. 

 

Uznesenie č. 72:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 13 : 

Prítomní: 16 

Za: 16  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 10 

Materiál „Spolufinancovanie projektov z operačného programu Kvalita životného prostredia, 

Prioritná os 1 Udržateľné využívanie prírodných zdrojov prostredníctvom rozvoja 

environmentálnej infraštruktúry, Špecifický cieľ 1.4.1. Zníženie znečisťovania ovzdušia a 

zlepšenie jeho kvality“, uviedol Ing. Peter Harčarik, vedúci odboru projektov a investícií. 

K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
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Uznesenie č. 73:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 14: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 11 

Materiál „Spolufinancovanie projektov subjektov v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja z Environmentálneho fondu na rok 2020“, uviedol Ing. Peter Harčarik, 

vedúci odboru projektov a investícií. K materiálu neboli žiadne pripomienky.  

 

Uznesenie č. 74:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 15: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 12 

Materiál „Nájom nebytových priestorov pre IDS Východ, s. r. o.“, uviedol Ing. Miroslav 

Fazekaš, PhD., referent integrovanej dopravy z odboru dopravy a JUDr. Marta Vargová, 

vedúci referátu hospodárenia s majetkom z odboru správy majetku. K materiálu neboli žiadne 

pripomienky. 

 

Uznesenie č. 75:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 16: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 13 

Materiál „Nájom telocvične Hotelovej akadémie v Košiciach“, uviedol Peter Zúbek, vedúci 

oddelenia športu. K materiálu neboli žiadne pripomienky.  

 

Uznesenie č. 76:  Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 17: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 14 

Predseda komisie v bode Rôzne prečítal list od člena finančnej komisie (neposlanca) 

Ing. Štefana Baláža, ktorý sa  pre dlhodobú pracovnú zaneprázdnenosť vzdáva svojho 

členstva v  komisii. Finančná komisia zobrala vzdanie sa členstva na vedomie. 

Tajomník finančnej komisie Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo predniesol, ako boli zrealizované 

požiadavky komisie, ktoré vyplynuli z rokovaní komisie v júni a auguste 2019. 

Ing. Juraj Balázs sa informoval o zámere opravy cesty II. triedy v lokalite Úhorná. Odpoveď 

mu Úrad KSK zašle písomne. 

Ing. Emil Ďurovčík upozornil, že mu opätovne nebola doručená pozvánka na zasadnutie 

Komisie k hospodáreniu s majetkom. Úrad KSK zabezpečí nápravu. 

 

K bodu č. 15 

Na záver sa predseda komisie poďakoval všetkým prítomným za účasť a rokovanie komisie 

ukončil. 

.....................................................    ................................................ 

   Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo                        Ing. František Petro 

           tajomník komisie                 predseda komisie 

 


